



ITMA ASIA 2005

ITMA ASIA 2005 is gearing up for the 2nd Asian international exhibition of textile machinery, to be held October 17-21, 2005. Organizers are targeting a visitorship of 50,000 over the five-day exhibition. Visitors will be able to evaluate the latest technology and machinery for all sectors of the textile-making process. On display will be a comprehensive array of textile machinery, from spinning, nonwovens, weaving, knitting and garment making, to finishing, testing, handling and packing. Dyestuffs and chemicals are also featured for the first time at the Asian show.

The Asian version of the highly successful ITMA exhibition was launched in Singapore in 2001. It is owned by CEMATEX and organized by Meeting Planners International to address the needs of the Asia Pacific market.

For more information on participating or visiting ITMA ASIA, please visit the event website, at www.itmaasia2005.com.

Les préparatifs sont en cours pour ITMA ASIA 2005, la deuxième édition de l'exposition internationale de machineries textiles, qui se tiendra du 17 au 21 octobre 2005. Les organisateurs s'attendent à plus de 50 000 visiteurs au cours des cinq jours que durera l'événement. Les nombreux participants seront invités à évaluer les plus récentes technologies et machineries propres à tous les secteurs de la production du textile. Des machines pour le tissage, la filature, le tricot, les non tissés et la confection de vêtements seront exposées, sans oublier celles utilisées en finition, en emballage et en manutention, ainsi que les instruments de mesure et d'analyse. Des produits de chimie et teinture y trouveront également leur place pour la première fois.

La version asiatique de la célèbre exposition ITMA a été lancée à Singapour en 2001. Elle est une propriété de CEMATEX et est organisée par *Meeting Planners International* pour répondre aux besoins du marché de l'Extrême Orient.

Pour participer à ITMA ASIA en tant que visiteur ou exposant, rendez-vous au www.itmaasia2005.com.



Associations Associations

98th Scientific Session – "Specialty Textiles" & 197th Board of Directors' Meeting

The 98th Technical Session of the Institute of Textile Science was held on April 21, 2005, at Industry Canada offices, in Ottawa, under the theme "Specialty Textiles". This followed the highly successful October 2004 97th ITS Scientific Session, "Cutting Edge Technical Textiles", held in Mississauga. Ms. Sara Filbee and Nita Saville of Industry Canada welcomed distinguished speakers and delegates.

Dr. Shafiul Islam, CText FTI, of TexTek Solutions, chaired the 98th Scientific Session. A record number of participants enjoyed insightful presentations:

- Dr. Wen Zhong (University of Manitoba) presented "Protective Respirators for BioDefense", with focused R&D initiatives to combine critical structural design.

By IPar SHAFIUL A. ISLAM

98^e Séance scientifique – « Textiles de spécialité » et 197^e réunion du Conseil d'administration

La 98^e Séance technique de l'ITS a eu lieu le 21 avril 2005 dans les bureaux d'Industrie Canada, à Ottawa, sous le thème des « textiles de spécialité ». Cette séance faisait suite à la 97^e Séance technique, intitulée « Les textiles techniques à la fine pointe de la technologie », qui s'est tenue à Mississauga en présence des distinguées déléguées et conférencières, Mmes Sara Filbee et Nita Saville, d'Industrie Canada.

M. Shafiul Islam, CText FTI, de TexTek Solutions, présidait la 98^e Séance scientifique. Un nombre record de participants ont apprécié des présentations fort instructives:

- M. Wen Zhong (Université du Manitoba) a présenté « Les appareils respirateurs de protection dans la biodéfense », en mettant l'accent sur les initiatives de R et D destinées à combiner la conception structurelle critique.



- Mr. Eric Barry's (Eric Barry Consulting, Oakville) presentation, "No Place to Hide!", revealed the textile industry's challenges in the edge of rapid globalization and trade liberalization.
- Dr. Elizabeth Crown and Rohit Sati (University of Alberta) presented "Materials for Protection from Steam and Condensate" with promising research results.
- Dr. Jacek Mlynarek (CTT Group, Quebec), presented an overview of emerging opportunities and development trends in the field of value-added textiles.

Helena Vandeweerd, Erhardt Schumann, Jerry Bauerle and Darko Medved presented tokens of appreciation to the distinguished guest speakers.

Dawn Carrick presented the ITS Science Award to Dr. Elizabeth Crown for her remarkable contribution to textile research and innovations, and Peter Marsh presented the ITS Fellowship Award to Erhardt Schumann for his dedication in the field of textile. Dr. Shafiul Islam presented plaques to ITS Past Presidents Dawn Carrick and Erhardt Schumann.

At the 197th Board of Directors' Meeting, ITS Board of Directors elected the Executive Team for 2005-06: President - Dr. Shafiul Islam, Secretary - Helena Vandeweerd, Vice President - Darko Medved, Treasurer - Jerry Bauerle, Past President - Dawn Carrick; and Directors: Dr. Jacek Mlynarek, Peter Marsh, Tom Hong and Peter Aspley. This year, the ITS BoD welcomed Drs. Lena Horne and Wen Zhong (University of Manitoba), Dr. Guowen Song (University of Alberta), and Ms. Catherine Andersson (QETE, DND, QC) as new members.

The Institute of Textile Science will be holding its 99th Scientific Session, "Coated and Laminated Textiles", on October 19, 2005 in Kingston, followed by the 198th ITS Board of Directors' Meeting. Guest speakers are invited to submit presentation proposals. Hope to see you all in Kingston.

- La présentation de monsieur Eric Barry (Eric Barry Consulting, Oakville) avait pour thème « Nulle part où se cacher! », et exposait les défis qui attendent l'industrie du textile dans la mondialisation croissante et la libéralisation des échanges en émergence.
- Mme Elizabeth Crown et M. Rohit Sati (University de l'Alberta) ont présenté « Les matières de protection contre la vapeur et le condensat » avec des résultats de recherche prometteurs.
- M. Jacek Mlynarek (Groupe CTT), a fait un survol des occasions et des tendances de développement émergeantes dans le domaine des textiles à valeur ajoutée.

Helena Vandeweerd, Erhardt Schumann, Jerry Bauerle et Darko Medved ont témoigné de leur reconnaissance à l'endroit des conférenciers.

Dawn Carrick a remis le prix ITS Science à Elizabeth Crown pour sa contribution remarquable aux innovations et aux recherches technologiques. Pour sa part, Peter Marsh a remis le prix Compagnonnage à Erhardt Schumann pour son dévouement dans le secteur du textile. Shafiul Islam a remis des plaques ITS aux anciens présidents Dawn Carrick et Erhardt Schumann.

À l'occasion de sa 197^e réunion, le Conseil d'administration a élu l'équipe de direction pour l'année 2005-2006: Shafiul Islam (président), Helena Vandeweerd (secrétaire), Darko Medved (vice-président), Jerry Bauerle (trésorière), Dawn Carrick (présidente sortante) et Jacek Mlynarek, Peter Marsh, Tom Hong et Peter Aspley (administrateurs). Cette année, le conseil de l'ITS accueille Lena Horne et Wen Zhong (Université du Manitoba), Guowen Song (Université de l'Alberta) ainsi que Catherine Andersson (QETE, MDN, Qué.) en tant que nouveaux membres.

L'Institut des sciences textiles tiendra sa 99^e Séance scientifique, « Textiles laminés et enduits », le 19 octobre 2005 à Kingston, laquelle sera suivie de la 198^e réunion du Conseil d'administration. Les conférenciers sont invités à soumettre leurs sujets de présentation. Nous espérons tous vous voir à Kingston.

:: FRONT ↳R: DR. SHAFIUL ISLAM, CTEXT FTI, TEXTEK SOLUTIONS; JERRY BAUERLE, BODYCOTE ORTECH; PETER MARSH, PIM CONSULTING. BACK ↳R: DARKO MEDVED, IVODEX ENTERPRISES INC; DR. JACEK MLYNAREK, CTT GROUP; ERHARDT SCHUMANN, DUPONT CANADA; ERIC BARRY, ERIC BARRY CONSULTING; DAWN CARRICK, DND; DR WEN ZHONG, UNIVERSITY OF MANITOBA.; DR. ELIZABETH CROWN, UNIVERSITY OF ALBERTA; HELENA VANDEWEERD, TULMAR SAFETY SYSTEMS INC.

PREMIÈRE RANGÉE (DE G. À DR.) : SHAFIUL ISLAM, CTEXT FTI, TEXTEK SOLUTIONS; JERRY BAUERLE, BODYCOTE ORTECH; PETER MARSH, PIM CONSULTING. DEUXIÈME RANGÉE (DE G. À DR.) : DARKO MEDVED, IVODEX ENTERPRISES INC; JACEK MLYNAREK, GROUPE CTT; ERHARDT SCHUMANN, DUPONT CANADA; ERIC BARRY, ERIC BARRY CONSULTING; DAWN CARRICK, MDN; WEN ZHONG, UNIVERSITÉ DU MANITOBA.; ELIZABETH CROWN, UNIVERSITÉ DE L'ALBERTA; HELENA VANDEWEERD, TULMAR SAFETY SYSTEMS INC.

